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Vážení rodiče, 

před šesti lety jsem se rozhodl založit školu, do které bych sám jako dítě chtěl chodit. Školu, která 
bude dvojjazyčná, náročná a bude skvěle připravovat své studenty na život i  práci. Hledal jsem 
pedagogické experty, když za mnou přišel Václav Klaus a přesvědčil mě, abych nové školy založil 
s PORGem, který měl výbornou akademickou pověst,  ale byl  malý a neměl  prostředky na další 
rozvoj. Po dlouhém zvažování jsem tuto nabídku přijal a rozhodl se s ním spolupracovat. A ani dnes 
toho nelituji, protože výsledkem této spolupráce byly dvě skvělé školy. 

Kořenem současného sporu je bohužel věc, kterou jsem podcenil a to, že Václav Klaus se stále více 
cítil jako majitel PORGu, jak to ostatně sám uvedl v dopise na rozloučenou. A tak moje návrhy jak 
školu  dále  zlepšovat,  založené  především  na  mých  rozhovorech  s vámi  rodiči,  vnímal  jako 
nepřijatelné zasahování do jeho „vlastnických práv“ a nakonec proto rezignoval.  Plně respektuji 
zásadní roli pedagogů ve škole. Škola jim však nepatří a je to tak myslím dobře i z pohledu rodičů a 
dětí. Ve všech dobrých školách v zahraničí je jednoznačně odděleno pedagogické řízení a správa 
školy, na které se učitelé nepodílejí. 

PORG je dnes skvělá škola. Ale i ten nejlepší musí neustále přemýšlet o tom, jak se dále zlepšovat, 
jinak o své prvenství přijde. Zlepšování dobrého je vždy postupný evoluční proces. Nikdo nikdy na 
PORGu nechystal nějaké příkré změny. V pátek a v sobotu jsem se setkal s učiteli Nového PORGu. 
Pan Hopfinger mně po jednání řekl, že získali 110 % toho, s čím na jednání přicházeli. Garantoval 
jsem jim autonomii při náboru a případných odchodech pedagogů a autonomii při akademickém 
směřování  PORGu včetně stanovování  učebních  plánů.  To  jsou  z pohledu pedagogického řízení 
školy zásadní věci. Na dalším pedagogickém směřování a způsobu řízení Nového Porgu jsme našli 
absolutní shodu. 

Dnešní rezignace vedení školy proto nechápu. Zvláště je mi líto, že jsou do sporu zatahovány děti. 
Neudělal jsem a neudělám žádné další kroky, které by situaci vyhrocovaly. Václav Klaus se rozhodl 
odejít sám. Panu Metelkovi jsem dvakrát nabídl funkci ředitele celé skupiny PORG, dvakrát jí odmítl 
a toto odmítnutí  potvrdil  i  na Správní  radě PORG minulý čtvrtek. Dagmar Dluhošová v žádném 
případě není horší manažer než pan Metelka. 

Moc Vám děkuji za důvěru, kterou jste dosud Novému PORGu věnovali. Ujišťuji Vás, že udělám vše 
proto, aby se situace co nejrychleji uklidnila a škola si Vaši důvěru udržela. Stále se budu snažit 
s pedagogy Nového PORGu jednat, byl bych také rád, kdyby se dalšího jednání účastnili i zástupci 
rodičů. 

S úctou 

Martin Roman 


